
Zápis ze zasedání Zastupitelstva městyse Žernov 
ze dne 29. 11. 2021 

 
Přítomni dle prezenční listiny. 
Omluveni: MUDr. Pácalt, E. Hamáčková 
Josef Kočí přítomen do 19.10 
Hosté: manželé Šatní, Pavel Macháně, Jan Hudeček 
 
Zahájení zasedání v 17:15 hod., zasedání bylo ukončeno v 19:50 
 
Zasedání moderoval starosta Mgr. Libor Mojžíš 
 

1. Úvod. Starosta přivítal všechny přítomné i hosty. 
 
2. Volba zapisovatele a ověřovatelů 
Zapisovatel – Ing. Marie Hanušová, ověřovatelé – Josef Kočí a Martina Zoufalová Tučková 
 
USNESENÍ č. 1: Zastupitelstvo městyse schvaluje zapisovatele Ing. Marii Hanušovou, 
ověřovatele Josefa Kočího a Martinu Zoufalovou Tučkovou. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 

 
3. Byl schválen program zasedání s doplněnými body jednání. 
a) nový kronikář 
b) živý betlém 
c) neinvestiční náklady MŠ Červená Hora 
d) žádost pana Macháně – stavební zóna JIH 
e) schválení podání žádosti o dotaci na víceúčelového hřiště z programu MMR 
f) schválení podpisu dohody se SZIF na projekt "Herní prvky u rozhledny" 
g) diskuze 

 
USNESENÍ č. 2: Zastupitelstvo městyse schválilo program zasedání s doplněnými body 
jednání. 
Pro 6, proti 0, zdržel se 1 (Mařáčková) 
 

4. Kontrola usnesení z minulých zasedání zastupitelstva. 
- žádost o dotaci na Žernovský bajk 2022 podána 
- studie na komunitní energetiku vypracována 

 
USNESENÍ č. 3:  
na vědomí Pro 6, proti 0, zdržel se 1 (Mařáčková) 
 

5. Tvorba fondů v roce 2021. Pravidla tvorby peněžních fondů ukládají zastupitelstvu městyse 

každoročně schválit výši rozpočtových prostředků vložených do fondů. 
 
USNESENÍ č. 4: Zastupitelstvo městyse schvaluje pro rok 2021 převedení částky 100 000 Kč 
z rozpočtových prostředků do Fondu obnovy majetku SDH. 
Pro 6, Proti 0, Zdrželi se 1 (Mařáčková) 
 
USNESENÍ č. 5: Zastupitelstvo městyse schvaluje pro rok 2021 jako zdroj fondu obnovy 
vodohospodářského majetku příjem z pronájmu ve výši 85 000 Kč a rozpočtové příjmy obce ve 
výši 43 000 Kč. 
Pro 6, Proti 0, Zdrželi se 1 (Mařáčková) 
 

6. Rozpočtové provizorium městyse Žernov na rok 2022. 
Do schválení rozpočtu na rok 2022 se hospodaření městyse řídí posledním upraveným rozpočtem 
předchozího roku 2021, navíc lze v rámci rozpočtového provizoria financovat akce schválené 
kompetentními orgány a hradit zakázky z uzavřených smluv. 



 
USNESENÍ č. 6: Zastupitelstvo městyse schvaluje Rozpočtové provizorium městyse Žernov na 
rok 2022. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 

 
7. Rozpočtové opatření č. 8, 9, 10 a 11/2021. Rozpočtová opatření schválil ve své 

pravomoci starosta. Jsou přílohou tohoto zápisu 

 
USNESENÍ č. 7:  
na vědomí Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

8. Plán inventur a inventurní komise pro rok 2021. Zastupitelstvo projednalo plán 

inventur a zvolilo předsedu a členy inventurní komise. 
 
USNESENÍ č. 8: Zastupitelstvo městyse schválilo plán inventur a inventurní komisi pro rok 
2021 ve složení předsedkyně Mgr. Olga Mařáčková, členové Eliška Hamáčková, Marcel Kočí a 
Pavel Macháně. 
Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 
 

9. Žádost do POV Královéhradeckého kraje – Revitalizace velké návsi S firmou 

REPARE podepsán dodatek ke smlouvě o dílo na prodloužení termínu realizace za původní cenu. 
1. etapa revitalizace návsi již slouží veřejnosti. Druhá etapa zahrnuje zbývající projektované části 
návsi (cena akce 2 200 tis.) 
 
USNESENÍ č. 9: Zastupitelstvo městyse pověřuje starostu k podání žádosti do POV 
Královéhradeckého kraje na druhou etapu revitalizace velké návsi. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

10. PRV 2022/2023. Na další zasedání zastupitelstva připravit náměty, které by se realizovaly 

z programu MAS. Na jaře 2022 budou vyhlášeny nové výzvy MAS Mezi Úpou a Metují. 
 
USNESENÍ č.10: ZM bere na vědomí informace o výzvách PRV. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

11. Cyklostezka Zlič-Žernov-Červená Hora-Červený Kostelec-Rtyně v 
Podkrkonoší. Je zpracována vyhledávací studie celé trasy. Proběhla diskuze o trase cyklostezky 

přes městys Žernov. Kritické místo na výjezdu z obce směrem na Červenou Horu.  
 
USNESENÍ č.11: ZM bere na vědomí informace o postupu prací na cyklostezce. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

12. Majetkové řešení pozemků pod cyklostezkou. Starosta zahájí jednání s 20 

dotčenými vlastníky pozemků na Žernově o prodeji za cenu obvyklou. V první fázi se bude uzavírat 
smlouva o smlouvě budoucí na právo provést stavbu, konečná smlouva by se uzavírala až po 
provedení stavby po zaměření. Na výkup pozemků bude vypsán dotační titul. 
 
USNESENÍ č.12: ZM bere na vědomí informace o majetkovém uspořádání na projektu 
cyklostezky. 
 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

13. Příprava adventního koncertu. 12. 12. 2021 6NaChodníku od 16:30 h. Občerstvení pro 

kapelu a květiny zajistí O. Mařáčková, židle do kaple, svícení (L. Mojžíš a J. Čapek), C. Hůlka zajistí 
plynová topidla, kontrola bezinfekčnosti M. Zoufalová, prodej vstupenek M. Hanušová. 
 
USNESENÍ č.13:  
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 



14. Projektová dokumentace na společenské centrum sokolovna.  Královéhradecký 

kraj vypisuje dotační program na zhotovení projektových dokumentací. Podmínkou je, že následně 
bude realizován projekt podle připravené projektové dokumentace. Nelze financovat projektovou 
dokumentaci určenou tzv. do šuplíku. Na realizaci projektu je také možné žádat o dotaci. 
 
USNESENÍ č.14: Zastupitelstvo městyse schvaluje podání žádosti o dotaci 
z Královéhradeckého kraje na zhotovení projektové dokumentace na společenské centrum 
sokolovna a pověřuje starostu, aby požádal o cenovou nabídku na projektovou dokumentaci 
firmu DEKPROJEKT s termínem do Vánoc. 
Pro 6, proti 0, zdržel se 1 (Ing. Hůlka oznámil střet zájmů) 

 
15. Aktualizace programu rozvoje městyse. Strategický plán byl doplněn o další priority 

městyse – fotovoltaika, využití obnovitelných zdrojů, moderní elektronické nástroje a nabíjecí stanice 
pro elektrokola a elektromobily  
 
USNESENÍ č.15: Zastupitelstvo městyse souhlasí s aktualizací Strategického plánu městyse 
Žernov. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

16. OZV č. 3/2021 o stanovení obecního systému odpadového hospodářství.   
Zvláštní sběrné nádoby a velkoobjemové kontejnery jsou umístěny na stanovištích uvedených na 
webových stránkách městysu. Na třídění plastů bude u každé nemovitosti žlutý kontejner o objemu 
240l. Kromě nemovitostí na velké návsi a bytovky u sokolovny. Ty budou využívat žluté kontejnery 
umístěné v hnízdech. 
 
USNESENÍ č.16: Zastupitelstvo městyse schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 3/2021 o 
stanovení obecního systému odpadového hospodářství. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

17. OZV č. 2/2021 o místním poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství. Poplatek za každého trvale hlášeného a za nemovitost k rekreaci je 560 Kč za rok. 

 
USNESENÍ č.17: Zastupitelstvo městyse schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2021 o 
místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

18. Žádost o dotaci ZKO Žernov Rýzmburk na rok 2022.   
 
USNESENÍ č. 18: Zastupitelstvo městyse schvaluje příspěvek ZKO Rýzmburk ve výši 17000 Kč 
a pověřuje starostu k uzavření veřejnoprávní smlouvy na poskytnutou dotaci. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

19. Žádost o dotaci Dog Race z.s. na rok 2022.   
 
USNESENÍ č. 19: Zastupitelstvo městyse schvaluje příspěvek Dog Race z.s. ve výši 5 000 Kč a 
pověřuje starostu k uzavření veřejnoprávní smlouvy na poskytnutou dotaci. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 

 
20. Žádost Dog Race z.s. o povolení závodů Extreme Dog Race.  
19.8.2022 noční závod 
20.8.2022 denní závod 
 
USNESENÍ č. 20: Zastupitelstvo městyse schvaluje pořádání závodů Dog Race v uvedených 
termínech. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 
 
 



21. Dopis z Královéhradeckého kraje – rekonstrukce komunikace. Starosta dostal 

na vyžádání krátké vyjádření k plánované rekonstrukci silnice III/3049 a III/3036 mezi Českou Skalicí a 
Červeným Kostelcem. Stavba je rozdělena na čtyři úseky, jako první bude realizován úsek Zlič 
odbočka Studnice – Česká Skalice křižovatka u Benziny. Pravděpodobná realizace v roce 2023. 
 
USNESENÍ č.21: ZM bere na vědomí informace o postupu prací na rekonstrukci komunikace 
III/3049. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

22. Doprava seniorů. Senioři nad 70 let budou mít možnost zakoupit jízdenky na dopravu do 

Náchoda, České Skalice a Červeného Kostelce v hodnotě 30 Kč. Každý bude mít nárok na 20 
jízdenek za rok. 
 
USNESENÍ č.22: Zastupitelstvo městyse schvaluje smlouvu se Svazkem obcí ÚPA na zajištění 
dopravy seniorů prostřednictvím taxi služby. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

23. Komunitní energetika. Informace k budoucím možnostem v komunitní energetice. Umístění 

fotovoltaických panelů na střechu sokolovny, budov zemědělského družstva a občanů. Komunitní 
propojení k zajištění soběstačnosti ve výrobě elektrické energie. Zatím není legislativně vyřešeno. 
 
USNESENÍ č.23: ZM bere na vědomí informace o komunitní energetice. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

24. Dotační tituly Královéhradeckého kraje. Nový dotační titul na chytrá řešení a inovace. 

Maximální výše dotace 550 tis Kč. Diskuze k chytrým řešení na obci (výběr z možností elektronická 
úřední deska, defibrilátor nebo fotovoltaika na sokolovně. 
 
USNESENÍ č.24: Zastupitelstvo městyse schvaluje podání žádosti na dotační titul Chytrá řešení 
a inovace na vybudování fotovoltaických panelů na střeše sokolovny k pokrytí spotřeby 
elektrické energie sokolovny a veřejného osvětlení. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

25. Dohody o provedení práce zastupitelů v roce 2022. 
 
USNESENÍ č.25: Zastupitelstvo městyse schvaluje pro rok 2022 uzavírání dohod o provedení 
práce mezi městysem a členy zastupitelstva na práce, které nejsou spojené s výkonem funkce 
neuvolněného zastupitele. 
Mgr. Libor Mojžíš – pořádání kulturních akcí 
Mgr. Olga Mařáčková – údržba zeleně 
Ing. Ctibor Hůlka – pořádání kulturních a sportovních akcí 
Mudr. Jiří Pácalt – pořádání kulturních a sportovních akcí a údržba zeleně 
Eliška Hamáčková – pořádání kulturních a sportovních akcí 
Martina Zoufalová – Tučková – údržba požární nádrže 
František Knápek – pořádání kulturních a sportovních akcí a údržba zeleně 
Josef Čapek – pořádání kulturních a sportovních akcí a údržba zeleně 
Josef Kočí – údržba zeleně 
 
Pro 6, proti 0, zdržel se 0 (Josef Kočí již nehlasoval, nepřítomen od 19.10) 
 

26. Manipulační plocha na odpady u hřbitova. Je možné podávat náměty a připomínky 

k uspořádání místa pro odpady u hřbitova. 
 
USNESENÍ č.26: ZM bere na vědomí informace o realizaci manipulační plochy.  
Pro 6, proti 0, zdržel se 0 
 

 
 
 



27. Žádost o příspěvek na dopravu NONA 92.  
 
USNESENÍ č.27: Zastupitelstvo městyse souhlasí s poskytnutím daru Nona 92 o.p.s. Nové 
Město nad Metují ve výši 5 071 Kč a pověřuje starostu k uzavření darovací smlouvy. 
Pro 6, proti 0, zdržel se 0 
 

28. Nový kronikář. Městys shání nového kronikáře. Zájemci se mohou hlásit u starosty. 

 
USNESENÍ č.28: ZM bere na vědomí informace o kronikáři. 
na vědomí Pro 6, proti 0, zdržel se 0 
 

29. Živý betlém na Žernově. Přišla nabídka na uspořádání živého betlému v termínu 2.1.2022. 

Termín není pro městys vyhovující. Bude ještě předmětem jednání o možnosti přesunutí na 8.1.2022. 
 
USNESENÍ č.29: ZM bere na vědomí informace ke konání živého betlému. 
na vědomí Pro 6, proti 0, zdržel se 0 
 

30. Žádost o příspěvek na MŠ Červená Hora 2021.  
 
USNESENÍ č.30: Zastupitelstvo městyse schvaluje úhradu neinvestičních nákladů na provoz 
MŠ v Červené Hoře roce 2021 ve výši 27 900 Kč 
Pro 6, proti 0, zdržel se 0 
 

31. Žádost pana Pavla Macháně - stavební zóna JIH. Přítomní byli seznámeni se 

stavebním záměrem v zóně JIH. 
 
USNESENÍ č.31: Zastupitelstvo městyse schvaluje záměr pana Pavla Macháně  na vybudování 
místní komunikace k plánovaným RD, která po kolaudaci přejde do majetku městyse. 
Pro 5, proti 0, zdržel se 1 (Mařáčková) 
 

32. Žádost o dotaci na víceúčelové hřiště.  
 
USNESENÍ č.32: Zastupitelstvo městyse schvaluje podání žádosti o dotaci na realizaci projektu 
víceúčelové hřiště v městysi Žernov do programu 117D8210 – Podpora obnovy a rozvoje 
venkova, dotační titul DT 117D8210H – Podpora budování a obnovy míst aktivního a pasivního 
odpočinku, vyhlášeného Ministerstvem pro místní rozvoj ČR 
Pro 6, proti 0, zdržel se 0 
 
USNESENÍ č.33: Zastupitelstvo městyse schvaluje zajištění spolufinancování projektu 
víceúčelového hřiště v městysi Žernov v potřebné výši a dále financování provozu, údržby a 
péče o výstupy projektu. 
Pro 6, proti 0, zdržel se 0 
 

33. Žádost o dotaci SZIF na herní prvky k rozhledně.  
 
USNESENÍ č.34: Zastupitelstvo městyse schvaluje Dohodu o poskytnutí dotace z Programu 
rozvoje venkova ČR registrační číslo žádosti: 21/004/19210/452/180/002282  
Herní prvky k rozhledně a fotbalovému hřišti 
Pro 6, proti 0, zdržel se 0 
 
 

Diskuze. 
Informace místostarostky k zeleni – v zimním období bude provedeno prořezání lip na velké návsi, 
ořezána proschlá třešeň na Rýzmburku, zažádáno o kácení jedle na velké návsi z důvodu prorůstání 
do vedení elektrického vedení, k připomínce paní Hynkové bude proveden prořez kaštanů na malé 
návsi. 
Zastupitel Josef Čapek upozornil na potřebu opravy střechy altánu na velké návsi. 



Pan Šatný dotazoval možnost parkování dne 11.12.2021 při závodech Dog race na místní komunikaci 
od Šraněk ke Koruně a od Koruny k rozhledně. Parkování je povoleno za dodržení průjezdnosti pro 
vozidla integrovaného záchranného systému.  
  

Další zasedání zastupitelstva 7. 2. 2022. 
 
 
 
Mgr. Libor Mojžíš, starosta městyse 
 
 
Zapsala dne 2.12.2021    Ověřil:             Josef Kočí 
 
Ing. Marie Hanušová                                                                     Martina Zoufalová Tučková 


